

## Standarde moldovenești adoptate

#	Indicativul standardului moldovenesc	Titlul standardului în limba română	Titlul standardului în limba rusă	Titlul standardului în limba engleză	Data adoptării standardului	Indicativul standardului european preluat	ICS1	ICS2	ICS3	Indicativul standardului moldovenesc înlocuit	Data din care se anulează standardul înlocuit
1	SM EN 16511:2023	Panouri pentru placări flotante. Panouri pentru pardoseli semirigide, multistrat și modulare (MMF) cu strat superior rezistent la uzură	Свободно уложенные панели. Полужесткие многослойные модульные панели для напольного покрытия с износостойким верхним слоем	Modular mechanical locked floor coverings (MMF). Specification, requirements and test method for multilayer modular panels for floating installation	26.10.2023	EN 16511:2023	97.150			SM EN 16511+A1:2019	30.11.2023
2	SM CEN/TR 16598:2023	Colecția de raționamente pentru standardul EN 1176. Cerințe	Сборник обоснований относительно стандарта EN 1176. Требования	Collection of rationales for EN 1176. Requirements	26.10.2023	CEN/TR 16598:2023	97.200.40			SM CEN/TR 16598:2019	26.10.2023
3	SM EN 17367:2023	Managementul deșeurilor. Comunicarea datelor între sistemul de management al comunicațiilor și sistemul de servicii suport pentru containerele staționare de colectare a deșeurilor. Specificații funcționale și model semantic de date	Управление отходами. Передача данных между системой управления связью и системой бэк-офиса для стационарных контейнеров для сбора отходов. Функциональная спецификация и семантическая модель данных	Waste Management. Data communication between management system and the back office system for stationary waste collection containers. Functional specification and the semantic data model	26.10.2023	EN 17367:2023	13.030.40	35.240.99			

**Standarde moldovenești adoptate**

4	SM EN 17549-2:2023	Modelarea informației construcției (BIM). Structura informației conform EN ISO 16739-1 pentru schimbul de șabloane de date și fișe de date pentru obiecte de construcție. Partea 2: Cerințe și obiecte de construcție configurabile	Информационное моделирование зданий. Информационная структура на основе EN ISO 16739-1 для обмена шаблонами данных и таблицами данных для строительных объектов. Часть 2: Настраиваемые строительные объекты и требования	Building information modelling. Information structure based on EN ISO 16739-1 to exchange data templates and data sheets for construction objects. Part 2: Configurable construction objects and requirements	26.10.2023	EN 17549-2:2023	35.240.67				
5	SM EN 17634:2023	Țigări electronice și e-lichide. Determinarea consistenței eliberării nicotinei pe secvențe de puf definite ale unui număr de țigări electronice de tip identic	Электронные сигареты и жидкости для электронных сигарет. Определение постоянства доставки никотина при определенных последовательностях затяжки ряда электронных сигарет	Electronic cigarettes and e-liquids. Determination of nicotine delivery consistency over defined puff sequences of a number of e-cigarettes of identical type	26.10.2023	EN 17634:2023	65.160				
6	SM EN ISO 17663:2023	Sudare. Cerințe de calitate pentru tratamentul termic asociat sudării și procedeele conexe	Сварка. Требования к качеству термической обработки в процессе сварки и смежных процессов	Welding. Quality requirements for heat treatment in connection with welding and allied processes	26.10.2023	EN ISO 17663:2023	25.160.01			SM EN ISO 17663:2012	30.11.2023
7	SM EN 17694-1:2023	Hidrometrie. Cerințe de performanță minime și proceduri de încercare pentru echipamentul de monitorizare a apei. Dispozitive pentru determinarea debitului. Partea 1: Instrumente de măsură pentru curgeri cu suprafață liberă	Гидрометрия. Минимальные требования к рабочим характеристикам и процедуры испытаний оборудования для мониторинга воды. Устройства для определения расхода. Часть 1: Измерительные приборы для течений со свободной поверхностью	Hydrometry. Minimum performance requirements and test procedures for water monitoring equipment. Devices for the determination of flow. Part 1: Open channel instrumentation	26.10.2023	EN 17694-1:2023	07.060	17.120.20			

## Standarde moldovenești adoptate

8	SM EN 17694-2:2023	Hidrometrie. Cerințe de performanță minime și proceduri de încercare pentru echipamentul de monitorizare a apei. Dispozitive pentru determinarea debitului. Partea 2: Instrumente de măsură pentru curgeri în conducte închise	Гидрометрия. Минимальные требования к рабочим характеристикам и методы испытаний устройств контроля воды. Устройства для определения расхода. Часть 2: Приборы для измерения расхода в	Hydrometry. Minimum performance requirements and test procedures for water monitoring equipment. Devices for the determination of flow. Part 2: Closed conduit instrumentation	26.10.2023	EN 17694-2:2023	07.060	17.120.20			
9	SM EN 17746:2023	Țigări electronice și e-lichide. Determinarea consistenței eliberării nicotinei pe secvențe de puf definite într-o singură țigară electronică	Электронные сигареты и жидкости для электронных сигарет. Определение постоянства доставки никотина в определенных последовательностях затяжек в одной электронной сигарете	Electronic cigarettes and e-liquids. Determination of nicotine delivery consistency over defined puff sequences within a single e-cigarette	26.10.2023	EN 17746:2023	65.160				
10	SM EN 17848:2023	Piele. Produse chimice. Controlul calității	Кожа. Химикаты. Контроль качества	Leather. Chemicals. Quality control	26.10.2023	EN 17848:2023	01.040.59	59.140.10			
11	SM CEN/TR 17945:2023	Textile și produse textile. Textile cu electronică integrată și TIC. Definiții, clasificare, aplicații și necesități de standardizare	Текстиль и текстильные изделия. Текстиль со встроенной электроникой и ICT. Определения, классификация, применение и потребности в стандартизации	Textiles and textile products. Textiles with integrated electronics and ICT. Definitions, categorisation, applications and standardisation needs	26.10.2023	CEN/TR 17945:2023	59.080.80				
12	SM CWA 17987:2023	Recomandări de bune practici pentru implementarea sondajului de urmărire a carierei titularilor de doctorat	Рекомендации по оптимальной практике проведения обследования для отслеживания карьеры лиц, имеющих докторскую степень	Good practice recommendations for implementation of career-tracking survey of doctorate holders	26.10.2023	CWA 17987:2023	03.180				

## Standarde moldovenești adoptate

13	SM EN ISO 18274:2023	Materiale consumabile pentru sudare. Sârme-electrod pline, benzi-electrod pline, sârme și vergele pline pentru sudarea prin topire a nichelului și aliajelor de nichel. Clasificare	Материалы сварочные. Проволочные и ленточные электроды, сплошная проволока и прутки для сварки плавением никеля и никелевых сплавов. Классификация	Welding consumables. Solid wire electrodes, solid strip electrodes, solid wires and solid rods for fusion welding of nickel and nickel alloys. Classification	26.10.2023	EN ISO 18274:2023	25.160.20			SM EN ISO 18274:2016	30.11.2023
14	SM EN ISO 19156:2023	Informații geografice. Observații, măsurători și eșantioane	Географическая информация. Наблюдения, измерения и образцы	Geographic information. Observations, measurements and samples	26.10.2023	EN ISO 19156:2023	35.240.70			SM EN ISO 19156:2016	30.11.2023
15	SM EN ISO 25980:2023	Sănătate și securitate la sudare și procedee conexe. Perdele, benzi și ecrane transparente pentru procedee de sudare cu arc electric	Охрана здоровья и безопасность при сварке и смежных процессах. Прозрачные шторы, прокладки и экраны для дуговой сварки	Health and safety in welding and allied processes. Transparent welding curtains, strips and screens for arc welding processes	26.10.2023	EN ISO 25980:2023	13.100	25.160.10		SM EN ISO 25980:2016	30.11.2023
16	SM EN 50341-2-18:2023	Linii electrice aeriene de tensiune alternativă mai mare de 1 kV. Partea 2-18: Aspectele normativelor naționale (NNA) pentru Suedia (pe baza EN 50341-1:2012)	Воздушные линии электропередачи с напряжением переменного тока свыше 1 kV. Часть 2-18: Национальные нормативные аспекты (NNA) для Швеции (на основе EN 50341-1:2012)	Overhead electrical lines exceeding AC 1 kV. Part 2-18: National Normative Aspects (NNA) for Sweden (based on EN 50341-1:2012)	26.10.2023	EN 50341-2-18:2023	29.240.20			SM EN 50341-2-18:2017	22.03.2026

## Standarde moldovenești adoptate

17	SM EN IEC 60335-2-23:2023	Aparate electrice pentru uz casnic și scopuri similare. Securitate. Partea 2-23: Prescripții particulare pentru aparate de îngrijit pielea sau părul	Бытовые и аналогичные электрические приборы. Безопасность. Часть 2-23: Дополнительные требования к приборам по уходу за кожей или волосами	Household and similar electrical appliances. Safety. Part 2-23: Particular requirements for appliances for skin or hair care	26.10.2023	EN IEC 60335-2-23:2023	13.120	97.170		SM SR EN 60335-2-23:2010, SM SR EN 60335-2-23:2010/A1:2011, SM EN 60335-2-23:2003/A2:2016, SM SR EN 60335-2-23:2010/A11:2011, SM SR EN 60335-2-23:2010/A11:2011/AC:2015	01.03.2026
18	SM EN IEC 60335-2-34:2023	Aparate electrice pentru uz casnic și scopuri similare. Securitate. Partea 2-34: Prescripții particulare pentru motocompresoare	Бытовые и аналогичные электрические приборы. Безопасность. Часть 2-34: Частные требования к мотор-компрессорам	Household and similar electrical appliances. Safety. Part 2-34: Particular requirements for motor-compressors	26.10.2023	EN IEC 60335-2-34:2023	97.040.30			SM EN 60335-2-34:2014	05.05.2026